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Mennyire nagy a „Két Nagy Parancsolat”?  

Olyan sokat hallottam már ezeket, hogy – attól tartok – egyre nehezebben érik el az inger-
küszöbömet! 

Tulajdonképpen praktikus, hogy Jézus a tízet kettőre csökkentette, máris egyszerűbb az 
ember élete… Bár már olyat is hallottam, hogy az nem is tíz parancsolat, hanem tíz tanács 
vagy tíz szabadság. Nem rossz. Ugyan a kezdet máris egy kicsit szigorúnak tűnik: „a mi 
Istenünk egyedül az Úr”… Tehát a mammon kizárva??? Az egyébként is evidens, hogy 
szeressük az Istent, mi sem könnyebb… De hogy?? TELJES szívemből, TELJES elmémből és 
TELJES erőmből??? Na ne! Akkor lehet, hogy mégis visszakérem a tízet….   
A felebarátomat meg úgy szeressem, mint magamat? Szegény felebarátom…. Ha olyan 
gyakran tartom magamat utálatos, kispályás, lúzer, önző, lusta dögnek, ahelyett, hogy 
szeretném magamat, akkor ezzel az egyenlősdivel nem megy sokra a felebarátom. Lehet, 
hogy meg kellene tanulni magamat is szeretni? De sok ez a mai lecke…. 
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